
Läs mer på www.handelskammaren.com

Handelskammaren har i över 100 år  
engagerat sig i Sydsveriges utveckling.  
Här tar vi upp några exempel där  
Handelskammaren gjort och kommer 
att göra skillnad.

Handelskammaren  
gör skillnad
med sydsvensk utveckling i fokus

Fo
to

: B
er

til
 H

ag
b

er
g,

 H
an

s
P

et
er

 B
lo

om
, H

åk
an

 E
 B

en
gt

ss
on

, J
an

E
rik

 E
b

b
es

so
n,

 
M

ar
tin

a 
W

är
en

fe
ld

t,
 N

ew
s 

Ø
re

su
nd

J
oh

an
 W

es
sm

an
, N

ik
la

s 
H

eb
ra

nd
, N

is
se

 N
ils

so
n 

/
Li

nn
éu

ni
ve

rs
ite

te
t,

 S
te

p
ha

n 
M

üc
hl

er
, S

w
ed

b
an

k,
 U

rs
zu

la
 S

tr
in

er
 m

fl.



3 2 

I sydsvenska  
företags intresse
Handelskammaren är en privat organisation som arbe
tar i sydsvenska företags intresse.

Vi påverkar företagens villkor genom bland annat  
utveckling av infrastruktur och utbildningssystem. 

Vi stöder affärer genom service och utbildningar.

Vi sammanför företag i olika nätverk och på våra 
många möten. 

Handelskammaren har drygt 2 800 medlemsföretag, 
stora som små, och finns i Skåne, Blekinge, Kalmar, 
Kronobergs och södra Hallands län.

Uppdragsgivare och ägare
Det är de sydsvenska medlemsföretagen som är  
Handelskammarens uppdragsgivare och ägare. Med
lemmarna väljer 120 företagsledare till vårt fullmäktige 
som fastställer vilka frågor som skall drivas. Målet är att 
göra Sydsverige till en bättre plats för företagen.

Det finns inga partipolitiska bindningar och verksam
heten finansieras av företagen genom medlemsavgifter. 
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Handelskammaren  
ser framtidens behov
Handelskammaren är medlemmarnas verktyg för att driva 
och bevaka viktiga utvecklingsfrågor. Det är frågor som är 
viktiga för hela det sydsvenska näringslivet, men svåra att 
föra fram för enskilda företag. Genom att driva ett förslag 
eller en ståndpunkt tillsammans genom Handelskammaren 
blir kraften i påverkan större.

Handelskammaren ska identifiera, initiera och verka för  
att få till utveckling. Här är ett axplock av alla de projekt 
där Handelskammaren gör och kommer att göra skillnad.

Öresundsbron
Bron är det största exemplet på att Handelskammaren  
gör skillnad och ett bevis på vad bra infrastruktur betyder.  
Utvecklingen i regionen med bron talar för sig själv.  
Handelskammarens insats för tillkomsten var betydande, 
för att inte säga avgörande.
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Helsingborg–Helsingör
Vi vet redan nu att det behövs fler fasta förbindelser över 
Öresund. Nästa steg är HHförbindelsen. Handelskamma
ren medverkar och tar fram argument.

Linnéuniversitetet
I boken Sydsvensk framtid från 1988 lanserade Handels
kammaren tanken på ett sydostuniversitet i Småland 
och Blekinge. Vårt arbete med analyser och möten med 
politiker och akademi kröntes med framgång då Linné
universitetet bildades 2010.

Öresundsregionen
Öresundsregionen är Nordens 
största region, men potentialen är 
långt ifrån utnyttjad. Handelskam
marens forskningsprojekt, som 
involverat 20 danska och svenska 
forskare, har tagit sikte på fram
tiden för att analysera vad som 
krävs. Slutrapporten kom 2013, nu 
tar lobby arbetet vid. 

E22
Livsnerven för östra 
Sverige går från Trelleborg 
upp till Norrköping via 
Kristianstad, Karlskrona 
och Kalmar. Vägen har 
toppat Handelskamma
rens lista över priorite
rade infrastrukturprojekt 
sedan mitten av 90talet. 

Handelskammaren var först med att förslå alternativ finan
siering, OPS offentligprivat samverkan. E22 AB bildades 
2006 av Handelskammaren och regionerna längs vägen. 
Sedan dess har det investerats nästan 4 miljarder kronor i 
vägen, men mycket återstår innan vi är helt nöjda. 
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Flyg
Tillgång till en flygplats med bra förbindelser är central för 
företag. Det är en viktig fråga för Handelskammaren som 
på olika sätt engagerat sig i flygfrågan sedan 1940talet.  
Handelskammaren har bland annat medverkat till att 
Sturu p öppnades och till att flygoperatörer startat nya 
linjer på regionala flygplatser.

E6
Efter många års arbete 
för en motorväg i Hal
land invigdes 1996 den 
sista etappen av E6. I 
dag växer trafiken på 
E6 snabbare än på nå
gon annan väg. Därför 
måste vägen breddas 
och tågtrafiken längs 
västkusten stärkas.

Tvärleden – Riksväg 15
Ett bevis på långsiktig kraftsamling som ger resultat. Den 
så kallade Tvärleden mellan Karlshamn och Halmstad var 
ett hinder för många företag både när det gällde tjänste
resor och varutransporter. Efter år av påverkan har vägen 
bättrats och fick riksvägsstatus den 30/6 2013.

Elprisområden
Att dela in Sverige i fyra olika elpris
områden snedvrider konkurrensen och 
blev snabbt en fråga som engagerade 

Handelskammaren. Sydsvenska hushåll 
och företag drabbas hårt av orättvisa högre 

elpriser. På sidan 18 kan du läsa mer om vårt arbete. 
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E4
Arbetet för en utbyggnad av E4 till motorväg genom 
nordvästra Skåne och Kronobergs län var omfattande 
på 1990talet och gav resultat. Men de tre milen som 
inte kom med vid Ljungby har retat Handelskammaren 
och medlemmarna länge. Infrastrukturminister Catharina 
ElmsäterSvärd kom till Handelskammarens Höstmöte 
2012 med positivt besked. 2016 ska det vara klart! 

Trelleborg– 
Sassnitz
Att förbättra företagens 
villkor kräver att man arbetar 
långsiktigt och investerar 
i kompetens för att kunna 
sakfrågorna. Handelskam
maren grundades 1905 och 
den allra första lobbyfrågan 
rörde en förbättring av färje
trafiken mellan Sverige och 
Tyskland. Ett första brev till 
konungen skrevs 1906 och 
leden Trelleborg–Sassnitz 
invigdes 1909.

Yrkeshögskolan
Handelskammaren har tillsatt 
en grupp företagsledare och 
experter att titta på yrkeshög
skolan. Utbildningsdeparte
mentet uppvaktades hösten 
2013 med förslag på förbätt
ringar. Regeringen tillsatte 
därefter en utredning om hur 
YH kan förändras.

Mobiltäckning tack
Få kan tänka sig ett liv utan 
funge rande mobiltelefon, 
men i delar av Sydsverige 
fungerar inte täckningen. 
Detta är ett stort hinder inte 
minst i Kronoberg och 2013 
inleddes arbetet med att få 
till ett förbättrat nät. 
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Höj lärarlönerna med 10.000:-
En av de största utmaningar som näringslivet står inför 
är framtidens kompetensförsörjning och Handelskamma
ren har genom flera rapporter uppmärksammat lärarnas 
situatio n. På Han
delskammarens 
Höstmöte 2009 
gästades vi av 
Metta Fjelkner, ord
förande i Lärarnas 
Riksförbund. Det 
var då vi lanserade 
en lönehöjning på 
10.000: för lärare, 
något som snabbt 
fick fäste i Sverige. 

Utbildning och forskning
Engagemang inom utbildningsfrågor har alltid funnits. 
Unde r åren har Handelskammare n bland annat verkat för 
tillkomsten av Lunds Tekniska Högskola, ekonomihög
skolan och EFL i Lund, internationella skolor, Campus  
Helsingborg samt regional executive MBAutbildning av 
klass. Handelskammaren är tillsammans med universite
tet och länsstyrelsen grundare till Ideon, som är Sveriges 
första och största science park. 

Tillväxt på spåren  
med Sydtrafiken

Handelskammarens rapport nr 5.2010 Sydtrafiken
Handelskammaren lanserade hös
ten 2010 förslaget att slå samman 
länstrafikbolagen i Kalmar, Blekinge, 
Kronoberg, Halland och Skåne län 
till ett – Sydtrafiken. Det skulle  
underlätta för de 80 000 som dag
ligen pendlar över en länsgräns. 
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Pythagoras Quest och Språkolympiaden
Språk och matematik är viktiga ämnen. Handelskammaren 
lyfter fram dem genom nationella tävlingar för högstadie
elever. Pythagoras Quest engagerar i dag 15.000 elever i 
hela Sverige och 10.000 elever tävlar i Språkolympiaden. 
Ett annat skolprojekt är Trampolinen där företag adopterar 
en klass för att ge en bild av det moderna näringslivet.

Fehmarn Bält
En fast förbindelse mellan Rödby och Puttgarden ritar 
om kartan för logistik och affärer i norra Europa. Handels
kammaren har i samtal med tyska ministrar tryckt på för 
förbindelsens tillkomst. 2021 räknar man med att den 
ska stå klar. Handelskammaren har bildat Fehmarn Belt 
Council tillsammans med Dansk Industri, Dansk Ehrverv 
och Handelskamrar i Tyskland. Syftet är att påskynda 
integrationen för fler affärer.

Centrum för  
Informations-
logistik
Handelskammaren har 
bidragit till bildandet av 
CIL i Ljungby och stöder 
aktivt verksamheten för 
att utveckla kompetens
försörjningen i regionen.
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Fortsättning lär följa.  
Handelskammaren kommer 
inte att släppa frågan förrän 
den är löst på ett sätt som 
inte skadar Sydsverige.

Sverige delas in i fyra elpris
områden av Svenska Kraftnät. 
Indelningen innebär högre 
elpriser i södra Sverige, vilket 
snedvrider konkurrensen.

Dialogmöte i Malmö 
med Mikael Odenberg, 
general direktör för Svenska Kraft
nät. Stort intresse från medlems
företagen att medverka.

Aktivt arbete med 
att skapa opinion. 
Många debattartiklar 
och annan medial 
uppmärksamhet.

Handelskammarens vVD 
Per Tryding fanns på plats 
i panelen när en ny bok om 
den svenska elmarknaden 
presenterades hos Timbro.

Handelskammaren lämnar in en begä
ran till Riskrevisionen om att granska 
Svenska Kraftnäts underlåtenhet att 
bygga ut överföringskapaciteten i 
elnätet efter Barsebäcks stängning.

Handelskammarens VD Stephan Müchler 
och analyschef Gustaf Lorentz träffade 
Riksrevisionens utredare, med anledning 
av den anmälan av Svenska Kraftnät som 
Handelskammaren gjorde i februari.

Energiministern går emot 
den egna utredningen och 
väljer att göra ingenting 
åt de skadliga prisskillna
derna.

Handelskammaren skriver en 
debattartikel i SvD om energimi
nisterns beslut att göra ingenting 
och påpekar att det går emot den 
egna utredningens slutsatser.

Energiministern svarar med en debatt
artikel i SvD att regeringen nu satsar 
mycket mer på elnätet och energiför
sörjningen i Sverige än vad tidigare  
socialdemokratiska regeringar har gjort.

Handelskammaren 
svarar energiministern 
med en replik i SvD 
om trygghet på syd
svensk bekostnad.

Riksrevisionen kom med sin rapport  
Regeringens passivitet bidrar till dyrare el 
och ger Handelskammaren rätt. Rege
ringen får svidande kritik för sin styrning 
och kontroll av Svenska Kraftnät.

Utredaren Björn Hagman rapporterar sina slutsatser i 
en rapport, som på alla väsentliga punkter gör samma 
analys som Handelskammaren. Hagmans rapport 
gick på remiss där bland annat Handelskammaren 
lämnade synpunkter. 

Brevdialog 
med Energi
minister 
AnnaKarin 
Hatt.

Näringsdepartementet ger Björn 
Hagman i uppdrag att utreda vilka 
åtgärder som kan genomföras för 
att minska prisskillnaderna mellan 
elområde 3 och 4.

Näringsdepartementet ordnar ett remissmöte i Stockholm med anled
ning av Energimarknadsinspektionens utredning Elområden i Sverige 
– Analys av utvecklingen och konsekvenserna på marknaden. Handels
kammarens analytiker Joakim Lundblad deltog under mötet för att 
presentera Handelskammarens remissvar och delta i diskussionen.

Handelskammarens rapport Flaskhalsar och undanflykter 
lanseras. Många hävdade att det var ett EUbeslut, men 
rapporten visade att indelningen är ett svensk initiativ som 
Svenska Kraftnät utformat. Rapporten föreslår även en 
alternativ lösning på flaskhalsproblemet.

1 november 2011 2 februari 2012 februari 2012 februari 2012

28 februari 201230 mars 2012

20 september 2013 21 september 2013 8 oktober 2013 9 oktober 201317 april 20139 januari 2013

augusti 2012november 2012 3 oktober 2012

30 november 2011

Elprisområden slår  
hårt mot Sydsverige
Svenska Kraftnät fick 1997 i uppdrag av regeringen 
att bygga ut överföringskapaciteten, men trots att 
det gått 14 år är den så kallade Sydvästlänken 
ännu inte klar. När Barsebäcksverket stängde fick 
södra landet elbrist. Svenska Kraftnät försökte 
lindra elbristen genom att stänga av överföringen 
till Danmark, vilket medförde en anmälan till EU:s 
konkurrensmyndighet då Sverige förbundit sig att 
delta i den europeiska elhandeln. Istället för att  
genomföra så kallade motköp, som löst situatio
nen, införde Svenska Kraftnät elprisområden. 

18 



22 

Handelskammaren  
påverkar  
företagens villkor
Påverkan bygger på goda argument och effektiv 
kommunikation, vilket kräver en förmåga att göra 
rätt analys. Handelskammaren har egen analyska
pacitet och samarbetar också med forskare och 
företag. Analyser och idéer måste kommuniceras 
på rätt sätt till rätt målgrupp i rätt tid. Handelskam
maren har dagligen kontakter med beslutsfattare, 
allt från ministrar till kommunalråd. Mediakontak
ter, seminarier, möten, debattartiklar och rapporter 
är en viktig del av vårt arbete.

”Handelskammaren lever i Sydsverige, 
precis som medlemsföretagen. På så 
vis kan vi vara en aktuell röst, det är 
vår verklighet och vår framtid vi vill  
utveckla. Handelskammaren har en 
unik position, vem driver annars  
Sydsveriges frågor?”

Stephan Müchler 
VD Handelskammaren



Läs mer på www.handelskammaren.com

Handelskammaren har i över 100 år  
engagerat sig i Sydsveriges utveckling.  
Här tar vi upp några exempel där  
Handelskammaren gjort och kommer 
att göra skillnad.

Handelskammaren  
gör skillnad
med sydsvensk utveckling i fokus

Fo
to

: B
er

til
 H

ag
b

er
g,

 H
an

s
P

et
er

 B
lo

om
, H

åk
an

 E
 B

en
gt

ss
on

, J
an

E
rik

 E
b

b
es

so
n,

 
M

ar
tin

a 
W

är
en

fe
ld

t,
 N

ew
s 

Ø
re

su
nd

J
oh

an
 W

es
sm

an
, N

ik
la

s 
H

eb
ra

nd
, N

is
se

 N
ils

so
n 

/
Li

nn
éu

ni
ve

rs
ite

te
t,

 S
te

p
ha

n 
M

üc
hl

er
, S

w
ed

b
an

k,
 U

rs
zu

la
 S

tr
in

er
 m

fl.


